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Варненско Градско Общ. Управление. 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 11841 

гр. Варна, 30 юний 1911 година. 

Обявява се, че на 4-й авгусгъ т. г. въ по
мещението на общ. управление ще се произведе 
търгъ съ тайна конкуренция за доставка „1101 
кубически метра дърва и в!) тона а н ш а ш каменни вжг-
Лйща" за отопление общин. помещения, основни 
училища и прогимназиите въ гр. Варна презъ 
зимата 1911 и 1912 год. 

Офертите ще се приематъ отъ 9 до 11 ч. 
сутриньта. . 

Приблизителна стойность 16500 лева. 
Залогъ 825 лева. 

п. Кметъ: К. ЕВОТАТИЕВЪ 
Секретарь: М. ПЕТКОВЪ 

Е. Коенъ, 
отъ медицинския Факултетъ и 

зъболекарската школа въ Парижъ, 
ое. установи въ Варна. 

ул. „Дебърсюа", № 3, ср^щу дома 
на г. А лек Дяковичъ. 

Даватъ се подъ наемъ въ ул.»нипша« 
две хигиенични къщи. 

Споразумение до Д-ръ СТОЯНОВЪ, адвокатъ - Варна. 
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Дава се подъ наемъ хотслъ „Цснтралъ" 
въ градъ Варпа, ул.. „Преславска", до Балъкъ-пазаръ, хигиепиченъ, 

много удобенъ, съ 6 стаи, салонъ, кухня и изба.. 
Зданието е подходящо за хотелъ, комисионери, банки и дружества. 

Споразумение до Еяйезеръ Файонъ сарафииъ въ същото здание. 

ПИЙ кипи ЙА на ц*ло илн на части бакалската стока отъ ма-
иРиДцРЦ \Л Газина находящъ се въ II уч срещу Карабатакъ 
Споразумение до притежателя Захари Ивановъ въ сжшия магазипъ. 

б~ 
Владимиръ V. Кусевъ 

АДВОКАТЪ - ВАРНА. 

... Защищава всекакви дела предъ всички 
съдилища въ Царството. 
> Писалище—подъ мировото съдилище. 
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ИЗВЪОТИЕ. 
1 > а р н е н с к и т ъ м о р с к и 

б а н и съ вече открити. По този 
случай, явява се за знание на всички 
Варненски гражданки и граждапи и 
на ония отъ провинцията, които 
дохождатъ за баните, че ще наме-
рятъ почти всички удобства, както 
отъ чистотата, така и отъ прислу
гата. Предпремача е взелъ всичи 
мерки щото посетителите на баните 
да оставать* доволни, като е поста-
вилъ на 1 0 - 1 6 места вани. Също 
ама и абонамептна карти за целия 
летенъ сезонъ съ известна отстъпка 
отъ <.?.акновепа.а.-• —•• •-.•••.•.• 

Опасностьта отъ тайни 
договори. 

Нова тухларница . 
Въ. новооткритата тухларница и 

керемидарница на Христо Митевъ 
гара Оинделъ, се изработватъ 

нървокачествена и добре изпечени 
тухли и керемиди, отъ където же-
лающите могатъ да са набавятъ съ 
износни цени. 

Обявление. 
Варненското синагогално настоя

телство съобщава, че на 10 юли т. г. 
отъ 10—12 часа преди обедъ ше 
се произведе търгъ за отдаването 
подъ наемъ всецедо илн по отделно 
новостроеното здание до синагогата. 
Зд наето е приспособено съ всички 
удобства, а дюгяните за контори. 
Желающите требва да се отнесътъ 
въ канцеларията на еврейското учи
лище улица Панагюрище '. 

Дава се подъ наегшъ 
много удобенъ дюгенъ за кръчма и 
бакалница на ъгъла на ул. „Маке
донска" и „Пиринъ'. Споразумение 
Димитръ Т. Пейчевъ при Цочо Нег-
ковъ търговецъ. 

Търговско Акционерно Д-во 
„ДОВ"БРИЕ" — 5алчинъ. 

Основенъ капиталъ 100 х. лв. 
напълно внесенъ. 

Извършва всички търговски и бан
керски операции. 

Иряеиа срочни н безсрочни 
влогове; 

Отпуща заеми срещу гаранции на 
пиотян лица н ценни кнпжа; 

Щкоптира и инкасирва 
търговски и нетърговски ефекти. 

Географическото разположение на 
малките държавици, съседни на 
Сърбия налагаше на последната 
идеята за възможность отъ разши
рение нейната територия. Стара 
мечта на Сърбия бе да завладъв 
Во1*,на и Херцеговина, тия едношгб-
менпн ней страни.. Австрия, за да 
премахне тая пречка на дейните 
въжделения да се укрепи на Адри
атическото море, чрезъ разширение 
на своите владения, изяамва Сър
бия да сключи съ нея таенъ дого-
воръ върху следните условия: 1) 
Австрия се задължава да подържа 
династията на Обреновичитв (сръб
ския кралевски родъ* противъ ди
настията на КарагеоргиевинигЬ (то-
же кралевски родъ, но презъ него 
време не властвующъ) Въ замена 
па това сръбския кралъ Миланъ 
Обреновичъ се отказва отъ притен-
ции за завладяване Босна и Хер-
циговина. Австрия се задължи още 
да помага на Сърбия въ нейните 
стрвмлепия къмъ Бело море. Сър
бия, за да излезе на Бело море, 
требва да мине презъ Македония^ 
като се слее съ Стара-Сърбия, ко
ято е подъ турско владичество. 
Требва да се забележи, че Миланъ 
се е отрекълъ отъ Босна и Херце
говина само за да осигури спокой
ствието и благоденствието изключи
телно на своята династия. На нръвъ 
погледъ изглежда, че Австрия обе
щава повече на Сърбия, нежели 
последнята па нея, а въ резултатъ 
се оказа, че Сърбия е изиграна по 
единъ твърде коваренъ начинъ. 
Презъ всичките времена на динас
тическите борби въ Сърбия, Ав
стрия нищо не помогна, напротивъ 
даже, когато последния представи-
тель на Обреповичевия родъ надпа 
подъ крушумите на съзаклятниците 
и се провъзгласи Карагеоргиевичъ 
за кралъ, Австрия не прояви ни 
пай-малъкъ интересъ въ полза на 
Обреповичите. А когато . Сърбия 
дигна врява срещу Австрия за Бос-
па и Херцеговина и искаше да во
юва, Австрия й посочи тайния до-
говоръ, сключенъ отъ Милана, спо-
редъ който Сърбия се отказва отъ 
всекакви притенции надъ Босна и 
Херцеговина Тогава сръбския на-
родъ разбра какво значи коварство 
па монархъ. Относително сръбските 
аспирации къмъ Македония тя тоже 
нищо не проявява. При единъ ссо-



двнъ моментъ, както видехме, Ав
стрия обяви анексия надъ Восна и 
Херцеговина и по тоя начинъ ней
ната тервтория освенъ че се раз
шири, но тя вече може много по-
евободпо да се движи арезъ Дал-' 
нация къмъ Адриатическо море. Сега 
вече пхтя па Австрия къмъ Содунъ 
е широкъ. За да си обезпечи сво
бодното му завладяване, Австрия 
дири подходящъ въ политическо 
отношение подкрепитель. Такъвъ 
може да й бхде България. • Годема 
е вероятпостьта въ иредположе 
нието,, че съ изменението на на
шата конституция въ сегашното Ве
лико Народно Събрание се гони 

•вДльта да со даде на Фердпнанда 
да разполага съ схдбата на Бъл-' 
гария, за да закрепи своята динас
тия, макаръ съ жертви, които ще 
докаратъ всеки българинъ до твър
де болезнепа скърбь. България ще 
земе часть отъ Македония п мпого 
цо-голеаа отколкото, Австрия, по 
достатъчно ех и тези злипи, които 
ще ни постигнатъ: часть отъ на
шите братия македонци ще оста-
натъ подъ Австрийско владение. 
Но не е/само това нещастието. За 
да стане поделбата па Македония 
по-сигурна,' наверно и Русия ще 
участвува въ разрешението на тоя 
въпр съ Не даромъ руския офи-
циозъ „Россия" се изказва въ удо-
брителепъ смисъль върху измене
нието на чл. 17, собствено върху 
даването па Фердинанда право да 
сключва, отъ името на българската 
държава, тайни договори съ чужди 
владетели. Ако и това наше пред
положение излезе сполучливо, то 
гавасбогомъ Варна, Обогомъ Ьур-
гасъ и Силистра. Тукъ патриоти
ческите чувства ще се жертвуватъ 
за висши интереси, който въ по
добни случаи не ех никакви дър
жавни, а чисто частни —- на вла-
деющия царски родъ. Какви ще бх-
датъ последствията отъ това. секи 
може да си представи. Главните ни 
входове ще бхдатъ запушени; въ 
икономическо отношение ще бхдеиъ 
подчинени, а въ политическо Бъл
гария ще представлява постояненъ 
пуиктъ на раздори между Русия, 
Австрия и Турция. Тия последните 
държави ще ииатъ големъ шаисъ 
да напредватъ за наша сметка, до
като единъ день ни разнокъсатъ. 
Ето защо ний требва добре да си 
отваряме очите, щото, прави как
вото прави правителството, което и 
да било то то, да не допуска по 
никой начипъ отстхпване нито една 
иеда земя па друга държава. На
шия народенъ девизъ требва да 
бзде: Целокупна Санстефансна Бъл
гария. 

Дпесъ- много трудно може да се 
разбере направлението въ полити
ката на правителството. Никой не 
знае какво собствено се гони съ 
изменението па конституцията въ 
оная а часть, дето се разширяватъ 
прерогативите па държавния глава 
Но както и да е това изменение 
се вече наложи отъ обстоятелствата. 
Сега само требва да се впимава да* 
не се злоупотреби съ доверието, 
което парода чрезъ своите пред
ставители дява при вотирането на 
измененията въ конституцията. 

К у п у в а м ъ разни стари ан
тики. Споразумение въ редакцията 

К ь о ш н ъ край евксипоград-
ското шосе близо до кьошка па т. 
Пасаровъ съ две стаи и кухня се 
дава подъ наеяъ. Споразумение въ 
редакцията ни. 

Фондъ-Памвтййкъ при Варнен. 
йвич. гимназия „Марив-Луш". 

(1908/9 — 1910/11). 
> По ипцпативата па свършилите 
презъ учеб 1908/9 год. ученички 
се оспова фондъ-паметникъ при 
тукашната девическа гимназия ,Ма-
рия-Луиза". Цельта па тоя фопдъ 
е ясна изразена въ протокола отъ 
18 юяи 1909 год., утвърденъ ртъ 
Министерството на Просвещението 
съ М 9С34 отъ Ю Августъ Ю9О г, 
и печатаяъ въ Годишника па гим-
пазията за схщата година на стр. 
101 —104 

Въ тоя протоколъ четемъ: . 
„Оъздателки на тоя фондъ, иий 

се задължаваме да му бхдемъ членки 
до животь, като завещаване и на 
нашите наследпици да сторятъ това 
и като се задължаваме да си вна
сяме редовно годишния вносъ въ 
размвръ какъвто бждащия правил-
никъ за управата в функционира 
нето па тоя фондъ определи. '._,.' 

„Създатедки на тоя фондъ, ний 
се осмелваме да онрвделиме въ 
общи чърти целите, що има да 
преследва той. На първо место той 
ще има за Ц'вдь да подпомага презъ 
годината бедните ученички отъ по
следния гимназпаленъ кла.съ, да 
подпомага,такива ученички при екс-
курсии и излети, да съдействува 
за уредбата на забави и срещи съ 
научна цель, а на край, следъ като 
сумите на фонда нарастнатъ, да из
държа и отличили се бедни ученич
ки, за да могатъ да продължатъ 
образованието си въ странство. 

«Определяйки така целите на 
фонда, пий. не се внущаме въ под-
робпости, защото не ни е възможно 
това сега и завещаваме на нашите 
наследници, ири изработката п& пра
вилника за управата и функциони
рането, да определять по подробно 
целитв му, както и да предвидятъ 
по надеждни източници за въз-можпо 
по-скорошиото му увеличаване. 

„На край ний молимъ управле
нието на гимназията да приеме на
шия екроненъ даръ и пашата, идея 
и апелираме къмъ бхдащите си дру
гарки. да уиотребятъ ВСИЧКИ уси
лия, щото да не позволятъ да за
гине нашата хубава идея." 

Учит. Съветъ при гимназията 
»4жду другото постановява: I) съ 
възторгъ да приеме инициативата 
на абитуриентките, да приеме тех
ния даръ и техната идея; 2) съг
ласява се да изработи съвместо съ 
седмокласниците правилнпкь за у-
нраната и фнпкциопирането на фонда; 
3) Изказва желание: а) добровол 
ниятъ вносъ да бхде миникумъ 20 
лева, -като се даде възможность на 
на неулеспеппте и бедни ученички 
да вписатъ дара си по части или 
нзцедо, когато се улеспятъ; б), за 
въ бждаще да се разшири цельта 
па фонда въ смисъль, да подпомага 
бедни ученички отъ всичките кла 
сове на гимназията; в) протокольтъ, 
заедно съ решенията па съвета да 
се напечати и изпрати на всички 
свършили до сега гимназията, съ 
молба да спомогяатъ съ нещо за 
фонда и да му стапатъ членки. 

Минпнистерството па Просвеще
нието съ готовность утвърди тая 
хубава идея, пресата я посрещна 
съ радость п прйпорхча за нримеръ 
на другите гимназии. Споредъ броя 
на издадените до сега дипломи за 
зрелость отъ последните три учебни 
години имаме свършили ученички 
ПО. Значи, тоя фондъ требваше 
до сега да порастяе съ хиляда ле 
вове, съпласно приведените по горе 
наредби и решепня. Види се, за 

оправдание на българската неско-
пость и немарливость къмъ благот 
ворителни' дела, фондътъ стои въ 
застой, безъ редъ и движение, къмъ 
края на издъхването си, преди да 
си чуе името. Само две ученички 
отъ основателките му (Васила Ацева 
отъ Кюстендилъ и Радка Пейчева 
отъ Варна) ех внесли дара си по 
20 лева, безъ да има каква и да е 
следа отъ преписка за постхпалата 
сума,, или пъкъ да ех напечетани 
некакви квитанции за ириеманите 
суми въ полза въ фонда. Съ това 
не искаме да обвиняваме дирекцията 
на гимназията въ злоупотребление, 
макаръ и да е имало случай въ града 
ни да се крадатъ кутии отъ чер-
виния кръеть, не; наопаки, ний я 
оехждаме въ нещо по-пресгхнно, а 
имено, че тя отъ нехайство е гле
дала по всекакъвъ начинъ да за
глъхне тая добра инициатива и без
наказано е бездействувала цеди три 
учебпи години. Двама директори се 
изреждатъ презъ това време (за
пали едина, па изгори другия) и 
два реда пема написано за тоя 
фондъ, секашъ, не имъ е било длъж 
ность да се погрижатъ за него. 
Едно отъ двете: или тия директори 
ех биле такива, които ех държели 
.високата служба за почивка отъ го
лемите трудеве, що ех направили 
на просветителното дело, или пъкъ 
ех изпълнявали службата на апга-
рия, като несъчувственици на бла
городната идея. И двамата тия ди 
ректора днееъ ех високо поставени 
службаши по просветата и стърчатъ 
като сухи върби въ града ни — 
жалки остатъци отъ славното влас-
твуване на лхжедемокрацията. . 

Отъ друга страна ний не може 
да си обяенимъ какъ министерството 
па\проеветата е търпвло това не
хайство на своите любимци дирек
тори, когато зпаемъ, че за други 
дребнави работи, то прави телег
рафически бързи разпоредби и мъм
рения и даже изпраща въ провин
цията .своите ревизори и главни 
иненектори всредъ зима да ловятъ 
мухи. Явно е, че таково едно ми
нистерство на просветни народъ за 
едни е майка, а за други—мащичка. 

Учители и свършилите ученички, 
съчувственици на хубавата идея, се 
надеятъ, че днешното м ство живо 
ще се заинтересува отъ основания 
фондъ, ще спомогне съ разпоред
бите си да се тури той въ движе
ние и строго ще накаже нехайните 
директори съ по високи служби и 
чинове: ако единътъ директоръ за 
бездействие и неспособность стана 
окрхженъ училищ. инспекторъ, то 
заслужепо другиятъ ще треб .а да 
отиде въ министерството за главенъ 
надъ главните инспектори. 

Варна, 28/У1 1911 год. 
Единъ учитель. 

Демократическите плачове за 
автономната на общиннт! 

, • 

„Де остапа автопомията па об
щините, де е техпото самоуправле
ние?" — провикватъ се испъде-
пите отъ властьта демократи, чу
вайки какъ отъ вредъ общественото 
мнение приковава на позорния стълбъ 
общинската-имъ политика и какъ 
като оехдепи хора кани ги на добро-
коапо отегляне отъ общяпяте. Сяа-
ени, че съ падапето на техното 
правителство юздите на общинските 
имъ своеволия се подръппаха, че 
турпа се коптролъ върху много ра
боти, които до сега минаваха зами
наваха по домашен ь редъ, те не-
могатъ свикна съ така пеочаква-
пата нромЕна и впущатъ се въ без

плодни разехжденйя за автономията 
на общините. Изгубили база въ 
практичния животъ, те заставатъ на 
позиция задъ теоретическите схж-
дения, задъ идеологията на не
щата, идеология, която за жалость, 
те отдавна ех осквернили еъ своята 
практика, съ редъ опйзи противо
речиви примери на думи и дела, 
които демократите вписаха въ по
литическия си дневникъ. 

— „Де остана автономията на 
общините?" — Автономията на об
щините, господа демократи, остана 
тамъ, дето вий я погребахте въ 
1908 година. Автономията лежи 
подъ краката на М. Такева, който 
разтури по-вече отъ 500 общини 
въ 1908 год., който се показа така 
ревностень въ разтуряне на общи
ните, както не е билъ никой въ 
миналото ни даже, когато полити
ческите ни нрави пе беха още така 
рафинирани. 

Безполезно е да задаватъ демо
кратите този въпросъ на днешните 
властници и на общественото мне
ние. Общественото мпение вместо 
да ви отговори на този въпросъ 
ще ви каже: „отговорете на този 
въпросъ вий, демократите, защото 
автономията на общините преди да 
дойде до днешното положение мина 
презъ вашите скрипци и претърпе 
изтезания, грозни до престхпность". 

Проче на фактите. Сърдятъ се 
демократите, че днешните власт
ници ех имъ пращали ревизори по 
общините, че ех ги подвеждали 
подъ углавна отговорность, че ех 
се силили да разтурятъ общинските 
съвети. Тази сръдня е действи
телно чудна, то е все едно, както 
когато едно дете счупи паницата си 
и после плаче на баща си. Практи
ката па ревизии по общините не 
се ли" създаде отъ демокр >тите въ 
1908 г., когато дойдоха на власть 
и поискаха безъ друго да взематъ 
въ.рхцете си общините? Господа 
демократите намиратъ за странно, 
че ги подвеждатъ подъ гражданска 
и углавна отговорность и то тогава, 
когато ревизионните актове на фи
нансовите инспектори ех пълни съ 
компроментирующи дйла, но защо 
темъ не се виде странно, когато 
презъ 1908 год. за некакви 160 л. 
за некакъвъ си „черенъ хзйверъ" 
образуваха углавно преследване про-
тивъ бившия варнеп. кметъ г. Д-ръ А. 
Пюскюлиевъ и на старость го раз
такаха по схдилищата; защо не бе 
странно когато руеенския кметъ три 
години биде влаченъ по схдилища 
за некакви си 100 лв., за които 
отпосле получи оправдателна при-
схда? Защо не бе етранпо когато 
окр. управитель тогава викаше по 
неколко общински съветници отъ 
стамболовския общински съветъ и 
ги принуждаваше да даватъ оставки? 
Защо, господа демократи, всичко 
това не бе ' странно, а странно е 
сега, когато нема разтурени изъ 
България повече о.тъ 7 — 8 град
ски общини и когато вашето от
странение се налага не огъ умиш
лено скроени п изврътеяи факти, а 
отъ конкретизирани факти за редъ 
закононарушения, произволи, фаво-
ризации и нанесени финансови щети 
на общините. 

Когато проче се говори и се иска 
отстранението на демократите отъ 
общините, общественото мнение не 
го иска това въ името на принципа, 
че при друго правителство, единъ 
общинска съветъ, изходящъ отъ 
друга пъкъ партия, става неспосо-
бенъ за дейнооть, а въ името на 
това, че демократите почти навее-
кхде се оказаха неспособни и не
хайни общински управници, и че 
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т-Ьхното управление се ознаменува 
съ редъ афери, противоречия и вът
решни даже междуособици. Дей
ствително верно, че по-добра дей-
ность може да съществува тамъ, 
дето общината върви въ унисонъ 
съ правителството и когато и двата 
ТИЯ фактора изхождатъ отъ една и 
съща партия, обаче и да изоста-
вимъ изъ предъ видъ тая истина, 
наиущането на демократите отъ об
щините се налага главно заради 
техния пасивъ, заради туй, че техни
те общински съвети тела ех разне
битени и неспособни за работа. При
мери наведохме и по-рано. Варнен
ската община две години отъ какъ е 
гнездо на междуособици, та сега ли 
може дасе мисли за дейность. Единъ 
отъ демократическите лидери г. Д-ръ 
В. Карамихаловъ, общински сьвет-
никъ отъ рано още има доблестьта 
открито да заяви на общественото 
мнение, че този общински съветъ е 
негоденъ за дейность и чудеше се 
какъ кмета Ив. Церовъ не смета 
за бламъ обстоятелството, че въ за
седанията на съвета не му се явя-
ватъ повече отъ 12—13 души съ
ветници. Оамъ той съ неколцина 
свои,последователи напусна и отъ 
една година почти не се явява въ 
заседанията на съвета. 

Проче, общественото мнение не 
иска посегане върху автономията 
на общините, то иска пречиства
нето имъ отъ негогни сили, то иска 
отстранението на ония, които имено 
посегнаха върху тая автономия, 
които злоупотребиха съ нея. Демо
кратите презъ 1908 г. създадоха 
окръжно, по силата на което про
курорите сами можеха да отстраня-
ватъ общин. съветници и вдругъ 
сега същите тия посегатели на об
щинската автономия надаватъ иере-
мийски плачове за нея. Но тия пла
чове съ излишни. Нека демократите 
търсятъ общ. автономия тамъ, дето 
те я погребаха въ 1908 год. 

Интервю 
Съ Вълчо Георгиевъ, земледЪлчяски 
народенъ представители въ В. Н. С. 

На 21 м. м. въ Варна пристигнаха: 
В. Георгиевъ заедно съ другите трима 
свои другари, избрани отъ Силистр. 
околия Народни Представители. Сре
щахме се съ техъ и разговора ни се 
движи върху следното: 

Какъ гледате на успеха си всредъ 
народа, запитахме ние, времененъ ли 
е той, или траенъ? 

Г. Георгиевъ отговори, че едничка 
обществена политическа група, която 
длъжи успЬха си на своята организа
ция, това сме ние — земледелцнте — 
безправието ни сплопява, товарътъ 
държавенъ, когото героично понасяме, 
ни дава дълбоки основания за борба 
противъ политическите хайдушки бан
ди — ние сме т'Ьхния смъртоносенъ 
бацилъ. 

Но ако настоящето или бждаще 
некое правителство задоволи нуждите 
на земледеците, както сега правягь 
изявления некои правителствени де
путати, запита го находящия се тамъ 
твенякъ — сигурно вашите успехи 
ще се изпарятъ. 

Отговора бе: тамъ е бедата, че 
никое правителство не ще посмее да 
снеме държавния бюджетъ отъ охму-
зения селашки гърбъ и да го стовари 
върху деликатния такъвъ на едри тър
говци, банкери, лихвари, кожодерп 
въобще по своя инциатнва — само 
силната земледел. организация, като 
повие кормилото на управлението ще 
пристъпи къмъ оежществението на 
своите искания, а сега ще се борнмъ 
И колкото можемъ отстъпки да из-
копчимъ изъ ръцете на монархнзма 
— благодаримъ и за тЬхъ. Ако се 
прокара прогресивно подоходтш да-
нъкъ, добави теснякътъ, може би ще 
бждемъ свидетели на втори Дуранъ 
Кулакъ и Шабла. 

Не, не, прекъснаха го г.. г. земле
делцнте вкупомъ, това показва, че вие 

малко познавате положението на зем-! 
леделеца. Ако се въведе прогресивно 
подоходния данъкъ при х.-г,':.-. т,,..-
•ичш даже 600 лева, на дали ще се 
намери чл. отъ нашата организация, 
който да не дигне ржка на удобреиие. 
Но въпроса е тамъ, че нема да има 
правителство, което да направи та-
къвъ жестъ. Само едно наше, земле-
делческо правителство може да на
прави такъвъ жестъ. 

Значи, вие очаквате властьта . . . 
Да. Партиите омаломощихме, те 

прекарватъ сега агонията на своето 
съществуване. Изъ пепелището имъ 
възкръсватъ съсловните организации, 
първата и най-силната отъ които е 
земледе.тческата. 

Стига да ни язди Фердинандъ съ 
своите богато • възнаграждаваш! аген-
турн, политическите банди, ние иска
ме сами да се управляваме, казватъ 
нашите братя отъ село. Виждате отъ 
последните избори, че двЬ »силни* 
партии съ силата на властьта, съ сич-
кнте «прелести» на бруталностьта на 
послЬднята си докараха едно болшин
ство, което, ако имахме пропорция, 
на дали би надминало цифрата 220. 
Близко е тържеството на народния 
сувереннтетъ. 

Ами какво е мнението ви по чл. 17? 
Ние сме противъ чл. 17. Ние иска

ме щото неотговорннте ржцв да ги 
вържемъ и да могатъ да бъркатъ въ 
вънкашната политика попуканите ръце 
на отговорния народенъ сувереннтетъ. 

А по чл. 35? 
За цивилната листа 100,000 лева съ 

предостатъчни, предвидени въ [кон
ституцията. Ние сме беденъ народъ 
Салтанатите ни еж излишни. Ако ли 
иска да служи Фердинандъ, ако не 
ще, ще си изберемъ председатель. 

А защо не възприехте лозунга за 
републиката? 

Защото нашиятъ народъ изобщо не 
е до тамъ издигнатъ, за да може да 
схване прелестите отъ републиканс
кото управление — за него държава 
безъ царь е като семейетво безъ 
глава . . . Но ние ще превъзпитаме 
тозъ народъ. Нашето слово, нашето 
въздействие бавно, но сигурно ще го 
подготви, за да мре той достойно, 
ако стаие нужда и на барикадите. . . 

За напредъ ще действувате ли 
дружно съ социалистите? 

Ние уважаваме социалистите като 
умни хора и като партия на далеч
ното бжджще, партия съ нензчерпаемъ 
ентусиазъмъ и вдъхновение за борба, 
макаръ, че ние сме партия на настоя
щето и близкото бждаще. И колкото 
пжтн ние се срещаме съ техъ на бой
ното поле противъ общия ни врагъ — 
развратните партии и монархнзма — 
ще си подаваме ржка за дружно дей
ствие — отъ тия ни общи дела и ние 
ще печелнмъ и те не ще губягъ, А 
сега нашата работа въ камарата се 
свежда да заклеймюване съ печата 
на позора б/рбонищината и нейните 
верни агенти — народпи врагове — 
управляващите партии . . . . А. 3. 

тотайяствеиото дело съ круанпте инте
реси на граха, това е демократическата, 
воглаве ония, пейнп узурпатори, които 
обърпаха общин. съветници въ овчици 

тзив 
За канализацията на града. По 

рано общин. съветЪ бе решилъ кон
фискуването яа залога 91000 лева, ос-
тавенъ за предприятието по канализа
цията и ведно съ това решено бе да 
се обяви новъ търгъ за канализацията. 
На 10 х н. пъкъ съвета, водимъ отъ 
принципа на противоречията, реши пред
приятието да се възложи върху д-во 
„Нзпт \ по офертата, която бе дала 
миналата година. Както се вижда за 
една н сжща ц*ль две мнения, две ре
шения иа съвета. Това гоч хроникира и 
в. »Народна Сила* безъ да. подозира, 
че съ това се издаватъ на яве проти
воречията на общппарпте. А когато по 
едпнъ толкова крупенъ въпрооъ съве-
тътъ се явява съ такива противоречия, 
какво остава да се мисли за другите 
работи. И отъ всичко туй. общината 
щела да спечели 91000 лева? Ама защо, 
г-да демократите не казватъ колко ще 
изгуби пъкъ общината. Отъ този про-
тесгь тя явна да излезпе съ по-малко 
отъ 200 — 300 хиляди лева. А колко 
костува тикваието па работите съ 
една — две годипя назадъ? Колко греш
ни лихви плаща общината презъ това 
време, когато предприятието ще спи спо-
коенъ сънь заради противоречията иа 
демократите? Ако не знаятъ това,' бихме 
имъ направили сметката, за да видятъ, 
че партия, която е пззърншта пай-свя-

Дневни новини 
ЗрЪлостниятъ изпитъ въ тукашната 

девическа гимназия "Марпя-Луиза" да
де следния резултатъ за учебната 
1910/11 година: 

1. Явили се на изпитъ 87 ученички 
отъ които 2 допълнителни и 4 минало
годишни. 

"Л Получили дипломи: 1 уч. съ от
личие (г-ца Софка Димитрова отъ Про-
авдия), 23 съ мн. добръ, 2 — ерпденъ, 
8 — аоаравителень, 8 — пропаднали, 
6 — иедопуснати и оеталптв съ добръ. 

На Пегровъ-деиь се раздадоха дип
ломите на свършилите въ прпехтетвие-
то на голвма публика, слт> гь което две 
отъ ученичките казаха прощални думи 
къмъ учителитв я другаркитв си. За-
служиа да се поевти изложбата на кар
тините и ръчната работа на ученички
те отъ цвлата гимназия. 

Изъ общинския СЪЗБТЪ. Нг 27 
както отбвлезахие н дургагв общинския 
съветъ биде свпкапъ на заседание за 
избираяие на новъ кмегъ. Интересното 
бе, че по този случай присъствуваха, об-
щиоскп съветница, които отъ една 
година насамъ не ех стжлнали въ общи
ната. Така напр. съветника еврейнъ 
Хаймъ Крисипнъ, който невлизалъ въ 
заседание отъ година насамъ, човекътъ, 
който не е отворилъ уста въ съвета 
абсолютно никога, освенъ когато се 
разръшаваше въпроса за кринииата на 
сръбските жита, въпросъ досегващъ 
првко неговитв лични интереси. Този чо-
векъ бе дошелъ на заседание за из-
боръ на кметъ, сле.дъ като цели три 
години не е ироявилъ капка интересъ 
къмъ общипскитЬ работи и два пхти по
вече е отсъствувалъ отколкото присьс-
твувалъ Навврно гоопо пзвому е мислиль, 
че е възможно него да избератъ за 
кметъ та за туй радушно се е прпле-
калъ да си даде гласа. 

Съденето на ВарнескитЬ градски 
съветници На 27 м. м. общинските 
съветници получиха обвинителните ак
тове отъ нрокуроския паркетъ за дава
нето имъ подъ еждъ. Както е изввстно 
ех сьть се произнесе пе че въ акта на 
финансовите ревизори нема улики за 
пошежише подъ схдъ, но че неможе ха 
се растури съчЬта предварително преди 
да се конкретпзиратъ обвиненията по 
одвлно противъ всеки съветпикъ и прв-
дп да се разгледагъ огъ схш тези' об
винения. Сега вече прокурора е далъ 
правилепъ ходъ на делото и на скоро 
ще впдимъ вепчки съветници поправени 
на подехдимата скамейка. При всичко 
че демократите тржбятъ на дево и на 
десно, че нищо не ги хващало, чуетву-
вади се безсилни да се защищаватъ сами 
п затова щвлп да иовпкатъ иа помощъ 
отъ София Малинова, Гергинова и Та-
кева твхни лидери адвокати. 

Новъ театъръ. Известо е, че отъ 
днесь на денъ гр. Варна се увеличава 
въ всеко отношение. Така наскоро ний 
ще бхдемъ свидетели иа една' крупна 
масивна постройка приспособена за на
роденъ театъръ, която ще се сравни 
но украшения и приспособления на Со
фийския нар. театръ. Тази седмица вече се 
очакватъ да пристигнатъ плановете "гь 
странство. 

Турски съвЪтникъ въ Варна. Пръ-
ди една седмица бв нрпетигналъ въ 
града ни г. Сюлейманъ Файкъ Вей, дос
та" пнтелегентенъ съветяпкъ въ 17 Ца
риградско общинско управление. Едппъ 
депь с.твдъ пристигането се яви въ 
Варнеп. общ. управление за да се за-
пошае съ кмета и съветниците. По». 
кмета г. Фплинъ Хрпетовь го прие мног» 
любезио и дълго се разговоря съ него 
за общинските работи, пекдючптеляо по 
приходите и разходите на града Варпа. 
Сд-вдъ дългия разговоръ, г. Фплппъ 
Христовъ разведе гоегенина съ фай-
тонъ за да разгледа по забележител
ните местности на града. До колкото 
се научихме, съветнпкътъ много се запп-
тересувалъ да види какъ еж поставени 
пашитв общински управления и поиска 
да му с • дадътъ бюджетите I а Варнен. 
община отъ 2 — 3 год. насамъ. Той е 
посетплъ и турския агенгь въ града ни 
и преди 2 — 3 дена сп замина отъ 
Варна съ добри спомени. 

Новъ Кметъ. На 27 м. м. общин
ския съветъ се занима съ избора на 
новъ кметъ. На големо очудвапе кметъ 

биде избранъ пакъ Г-пъ Ив. Церовъ, чо 
векътъ комуто преди 15 депа приеха 
оставката понеже билъ уморенъ и по
неже бплъ съ разклатеио здраве. Сега 
на ново биде пзбранъ за кметъ и той 
прие съ благодарность избора. Както 
впждатъ г-да гражданите, въ общината 
се разиграва една комедия, която уди
влява всички, и която е още едиа гавра 
съ Варненските граждани. Съ управле
нието на общината не се гонятъ никак
ви висши цвли, а се прави просто 
пнатъ, който скъпо костува на гражда
ните. Цело едно лето, когато имаше да 
се работи най-мн^го, когато имаше да 
сеГсключва заемъ, да се урегулира града, 
ще се седи въ застой благодарение 
ината на нЬкой единици отъ съветни
ците които поставиха личните сп ам> 
баци по-гореотъ обществените интереси. 

Какъ стои въпросътъ съ новия 
общински заемъ. Проектирания новъ 
петъ мплиопенъ общински заемъ на гр 
Варна, за който както е изввстно, народ
ното събрание гласува и нужния законъ, 
още не е реалпзирапъ нито пъкъ има 
изгледи да бхде реалпзиранъ наскоро. 
По всичко нзглежи, че народната и 
земледелческата банки не ще отпуснатъ 
заема на днешния общински съветъ и 
само тъй може да се обясни мълчание
то иа бапкптЬ. На честите запитвания 
на общинския съветъ банките разбира 
се малко искатъ да знаятъ за съдбата 
на нашия градъ, ала за нашите общин
ски съввтнпци, които требва да иматъ 
при сърдце градскнтв ни интереси, тозн 
отказъ би билъ достатъченъ да ги убе
ди, че техното стоене повече въ общи
ната е гибелно за градските интереси 
и че слагането на мандата имъ би били 
отъ техна страна кавалерски жестъ и 
признакь на предпочитане тия градска 
интереси предъ личните амбиции. 

Проектирания заемъ е който ще спа
си града ни отъ това безизходно поло
жение и ще му даде силенъ потикъ къмъ 
нрогресъ благоустройственъ економиче-
ски и културенъ п за това ако у общин
ски съввтнпци има каика съзнание за 
всичко това тв ие биха правили инатъ 
съ тия крупни интереси на града. 

Развалините въ Варна. Отъ както 
ех се започнали водопроводните каиапи, 
града ни е заприличалъ на развалини и 
най хубавитв мУ части ех приели та
къвъ грозенъ видъ, че улиците ех станали 
така непроходими, щото може да се каже 
че презъ туй лето Варна е грозна както 
никога. Разбираме ний че самата работа е 
отъ естество да загрози до известна 
степенъ града, но не разбираме защо 
прокопаните канали се държатъ отво
рени но единъ и повече месеци, защо 
п следъ като тв биватъ затрупвапи ос-
таватъ се но улицитв купища пръстъ и 
камъни Даже улица «Сливница* която 
води къмь морската градина и по която 
има най-големо движение е така задръс
тена отъ камъни и пръстъ щото човвкъ 
се очудва на небрежностьта па общинс
кото уиравление Нима винаги ще стоятъ 
тези куипща? Кмета ие мисли ли че 
требва да турне край на всичко онова 
и че самите канали но требва да се 
държатъ отворени съ месеци. 

До редшщипта на в. „Свпт-
кавица* арпписъ: в. в. „Свободен* 
гласа" и ,,Народна сила", тука . 

Въ броеве 54 и 55 на вестника 
Ви, въ рубриката «Аферите въ Вар
ненската община» се засЬга н моята 
скромна личность. При всичко, че 
ТЕЗИ «афери« еж сковани съ злона
мерената цЬль. на недобросъвЬстенъ 
писачъ, то пакъ считамъ за нуждно да 
дамъ следующитЬ обяснения, за ос
ветление на ония, които еж въведени 
въ заблуждение: 

1. Фирмата В. В. Попповъ, В. К. 
Снраковъ С-.е, съ редовно заявление, 
поиска отъ градското общ. управле-. 
ние разрЬшание, да разшири, като 
построи къмъ табашката си работил
ница, временна постройка, върху об
щинско место, опрЬдрлсно за такива, 
като ще плаща слЬдуемата се такса 
на квадратенъ метръ, каквато пла-
щатъ и другитЬ работилници, като 
нае.мъ за заетото мЬсто. 

Общннскни съветъ въ заседанието 
си отъ 30 януарнй 1909 г., въ което 
заседание, при разрешение на тоя 
въпросъ, не взехъ участие, като на-
пустнахъ временно заседателната зала. 
Съвета съ решение Н-о 111, удовле
твори молбата на фирмата съ условие: 
«Просителите ще плащатъ на общо 
основание, определената такса за нае
ма и не ще иматъ притенции за вреди 
и загуби, когато общината поиска да 
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се дпгнатъ отъ тамъ всички табашкп 
работилници*. • Пнтамъ прочее, где е 
тукъ »аферата« и съ какво е ощетена 
Варненската община ? 

2. Че съмъ строшгь пристройка 
къмъ тая работилница безъ разреше
ние, п че по съставешш актъ за това, 
глобата не била още събрана и отъ 
т о в а — друга .-афера». Отговарямъ: 
шце къмъ края на м-всецъ май 1910 г. 
«родадохъ тая работилница на г. г. 
Н. Хаджи Димитриу и Д.-Н. Араписъ 
(Държавенъ вестнпкъ, брМ 20/910 г.); 
които построили въпросната прнстрой-

"ка, въ който : случай^ акта иогркшю 
е съставенъ менъ, ттгьй, и тъзи «афе
ра е ветръ. 

•3. Въ брой . . . на вестника Ви, 
като се говори за постройката на град
ските хали, гд'1;то пакъ виждате > афе
ри», закачате п менъ, като ми при
писвате работи невЬрни, именно, че 
съмъ бшгь членъ въ управ. съвЬтъ 
на д-во »Бжджщность«, когато пред
приемача, г. Ив. К. Поповъ е взелъ и 
извършнлъ тона предприятие, то след
вало, че азъ съмъ билъ заинтересо
ван V- та пакъ — >афера«. Отговарямъ: 
когато, г. Ив. Ю Поновъ е взелъ това 
предприятие и ирЬзъ вр'1шето на из
вършването му, азъ не съмъ бшгь 
нито членъ въ управ; сьвЬгъ на д-во 
>Бжджщность«, нито пъкъ акционеръ. 

Като общински съветникъ, азъ 
съмъ си испълнявалъ и нспълнявамъ' 
задълженията най-добросъвЬстно. Не 
съмъ азъ и човека, който чака об
лаги отъ властьта. 

Приемете моля, г-нъ редакторе, 
моите къмъ Ваех почитания: 

В. В. Попповъ. 

Тодоръ Гочевъ 
ходатай, испълнителъ, прошено-

писецъ — Каварна . 

4 Продаватъ се: 
К А Щ З С Ъ четери дюгеня 

и дворно место всичко 300 кв. метра 
разположена въ най-ашотолюдпата часть 
на ул. „Бенковска" съ лпце: на сж-
щата улпца 30 м. на ул. III липия 
9-30 м. п IV лпнпя съ Ю'65 лице. 

Д а р а и ъ сть ч е п н а п н а за 
влачене и чепкане вълна „германска" 
система ермоЕигЬлка „английска" 
система. 

Т р и л о з я находящи се въ ив-
стонстьта' „Кочмаръ" 2х/% декара и 
„Кованлъкъ* 8 и 21/2 декара. 

За сведения и споразумения при 
П. Стамовъ книжаръ ервщу Окржж. 
Сждъ — Варпа или Ст. Стагловъ зх-
беиъ л-вкарь — гр. Добричъ. 

Дава се подъ наеиъ 
единъ дюкянъ въ ул. „Охридска". 
Справка до К о с т а А н а с т а с о в ъ 

килитчи. 

Новия ааконъ за праздницигв 
се намира за проданъ при Коста 
Трайковъ — Варна. Цена 10 стот. 

съ пощата 15 стот. 

НОВО! НОВО! 
; за дребните землед^лци. 

В ъ р ш а ч к и „ Ф и ш е р ъ " , рхчна и съ манежъ, карани само съ два 
добитъка, увършватъ на день отъ 20 до 50 хектолптра храна. 

' ' ".. Цена отъ 1000 до 3500 лева — — — 
Вършачнит"Ь и Ф й ш з р ъ ' 6 въ Европа ех изместили парните 

такива, които поглхщатъ много пари за машинистъ,.въглища и др. Те ех бла-
годатъ за нашия земледелецъ, нвматъ никакви разноски, и никога пе се нуж-
даятъ отъ поправка. Въ склада имамъ сламорезачки. ярмомелкп, мисиром.елки, 
веалки „ Ф и ш е р ъ " , схщо и други земледгвлчески машини. , 

Дредставитедь за царството и складъ при Георги Райковъ Варна 
ул. Владиславъ (Ташйолу) на местото на старите касапници, а за Добричъ 
пря.г. г. Абадживвъ & Русковъ, 

С Т А Я п о д т ь ЖАБ:ВДСПЬ_ хигиенична И 
добре мобплирана стая, близо до Окръжния Сждъ дава ее подъ 
наемъ. Споразумение редакцията. . - ' ' - = 

УЧИТЕЛЬ ПО №&ПЛт-АТП>ЛП Щ ФРЕНСКИ е з ш ъ 
приема да заппиава слаба ученици. Споразомелие редакцията. Ад-

,, ресъ чрезъ Канарски. ===^==== .: ,, — - = = = = = = г = = ^ ^ = г Я 

Продава се въ местностьта на с. Галата 20 декара 
люцеряова ливада, извънредно удобна за 
млт»куване крави и овце. Споразумение до 

секретаря па девическата гимназия — Варна. 

МЯППМ1 о ,15 г в ъ С- Г а л а т а 3 0 ° ДекаРа н и ' 
^ * ' г ^ * ^ * * г ' » *• • * * » вн извънредно добри, 8 декара 

тюзя и. една къща Споразумение при Данаилъ Ивановъ кръчмаръ, 
въ сжщото село. 

&ВЗ/ГЪ СО ИЗП^Л0 колониалните стоки 
~,--——' на обявената въ несъстоя-

телность Мария А. Пиваровичъ въ гр. Варна. 
Споразумение при Оиндика Д-ръ В. П. Еувеловъ 

адвокатъ Оите — Варна. 

Ш Г Р Д Д Ш Й „ Г Р О З Д V 1 . . 
Съобщаваме на почитаемата Варненска публика и на 

ония отъ посетителите па гр. .Варпа, че въ заведението ни 
находяще се до морската градина,. поетояно се намира чисто 
натурално бело и черно вино въ бутилки и «е «чат» 
всякакви напитки. 

„п„™?!8 р И С6 И пРЬ 8 Ъ З Х 0Д ! 1 а г о с т и л н и ц а , където се 
приготовлявам, най-добри и нкуспи ястията. 

Цени много износни . 
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Жотелт» „ С И Л У Н Ъ " 
^ В А Р Н А . 

<3 
$ н н н 
•н к и н 
й 

Притежатель; Темелко К о с т о в ъ . ^ .к. 
1111 ' ' ® 

* Хигиепичепъ, добре мобеяиранъ, при най-годвма чисто-
\ та, находящъ се въ ул. „Василъ-Девски" срещу гарата. 

^» Въ хотела се намира гостилница и кръчма, където по-
'** сетителите винаги ще оставатъ доволни. 
ес 

ОС Съ почитъ: 

: '.ех /» '-СЙГ 

Иванъ Шишковъ & Матей Недковъ 
е представителството па най-здрави и ефтини 

О В У Щ А 
^ Машиппо производство на най-реномираната обущарска |з | 
| фабрика „Янтра 1 3 

съ специаленъ магазинъ въ гр. Варна, ул. „Царь Борисък 

: | | | | : 
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Да Г. И©^1©в1» & Яиакмев-ь 
Б Й Л Ч И К Ъ 

СЪБИРАТЕЛНО ДРУЖЕСТВО. 
ОТПУЩА краткосрочни заеми срещу лични поръчителства 

и залогъ; 
СКОНТИРА И ИНКАСИРА всЪвавви вземания; 
КУПУВА изпълнителни листове; 
ДОСТАВЯ всекакви земледелчески машини отъ най-реноми

раните фабрики; 
ПРЕДСТАВЛЯВА международното осигурително Д;во „Анкръ" 

за животъ, което има най:износни и либерални условия; 
ПРИЕМА срочни и безсрочни влогове по споразумение. 
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Варненските тухлари съобщаватъ на всички строители, че имъ се 
намиратъ най доброкачествени, добреизпечени и здраво изработени 

•• •- РГ. Т У Х Л И , ' - * 
които конкуриратъ пр. цена и качество на всички други. 

^ Единъ опитъ е достатъченъ да увери всекиго у 
| ^ въ гореизложеното. 4\ 

ШЙШИ^ЗЕНЪ ОТДЪЛЪ 
на 

551 
и 

В с й к а н ъ з ъ в и д ъ з е м л е д е л ч е с к и и и к д у с т р и 
алиЕя глашиътч и ч а с т и з а тИгхъш 

РИЙ || 
устри- I 

ДДВД СЕ ПОДЪ много удобна и 
хигиенична кж 

ща, съ две отделения, едното съ 3 стаи, кухня и изба, а дру
гото съ две стаи, находяща се въ гр. Варна I I уч., ул „Одринска" 

Л2 157- Споразумение ло притежателя въ сжщия домъ. 

Въ магазинъ „РАЙ" 
на 

Парушъ ХристоФоровъ 
находящъ се на булевардъ „ М а р и я Д у и н а " , до воения клубъ, 

постоянно се намиратъ разни луксозни 

изработени елегантно съ кадифе, съ европейски цветни гарниту
ри и др. материали въ разни големини. 

Цени много износни Намиратъ се и металически кръстове. 
Работилница з а разни д ъ р в о д е л с к и и зделия . 


